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o nás

Milí Finidráci,

ani jsme se nenadáli a už máme zase 
konec léta. Věřím, že jste o dovole-
ných prožili spoustu nových věcí. 
Někdo má za sebou mnoho kilometrů 
ujetých na kole, někdo zase ušlých po 
turistických stezkách. Někteří z vás 
strávili krásné chvíle u vody nebo také 
pracovali na zahrádce. Je úplně jedno, 
jakou formu relaxace si kdo zvolí. 
Důležité je, že se u toho cítí dobře 
a odpočine si.

Tak jako každoročně začíná na 
knižním trhu příprava na vánoční 
sezónu. Za poslední tři roky se však 
spoustu věcí změnilo. Nejdříve covid, 
pak obrovská nestabilita ekonomiky 
a následně nebezpečí války a válečné-
ho ohrožení přímo v Evropě. Jistota, 
kterou jsme považovali téměř za 
samozřejmost, se stala velmi vzácnou 
komoditou. 

Nevím, jestli po těchto extrémních 
výkyvech ve všech oblastech spole-
čenského a ekonomického života nyní 
konečně přichází uklidnění, nebo je to 
zase jen další klid před bouří. Na kon-
ci loňského roku jsem avizoval, že nás 
čekají minimálně dva složité roky, což 
první polovina letošního roku jenom 
potvrzuje. Na druhou stranu máme 
před sebou období vánoční sezóny, 
kdy naši zákazníci vždy zadávali větší 
objem zakázek než v první polovině 
roku a zatím se zdá, že alespoň v tom-
to období se stav v knižním segmentu 
přece jenom vrací do normálu.

Vše nasvědčuje tomu, že by se po-
stupně mohla sféra našeho podnikání 
stabilizovat, na druhou stranu je 
jasné, že minimálně tento a příští rok 
bude jiný a v polygrafi cké branži dojde 
k řadě změn. Předpokládám, že u nás, 
ale i v Evropě, ukončí svou činnost 
řada menších tiskáren. Větší tiskárny 
se buď přizpůsobí a najdou si své mís-
to na trhu nebo je čeká podobný osud 
jako tiskárny menší. 

Je proto nesmírně důležité, abychom 
důsledně realizovali kroky, které 
máme naplánované v naší strategii, 
jednotlivé body dotahovali do konce 
a společně hledali cesty, jak uspět 
v tomto nestabilním a velmi zvlášt-
ním světě. Na každém záleží. Každý 
má hlavu na krku. Každý ví, co má 
dělat. Každý je také za svou práci 
zodpovědný. Je to osobní zodpověd-
nost, tedy zodpovědnost konkrétní, 
adresná a nepřenositelná. 

Pozitivní zprávou je, že se nám zatím 
daří naplňovat naši strategii, co se ob-
jemu vyrobených knih týče. Abychom 
do června 2025 vyrobili 500 000 000 
knih, museli jsme do října překonat 
hranici 450 000 000 vyrobených kusů. 
Byl to ambiciózní cíl a mám radost, 
že se nám ho podařilo dosáhnout do 
konce září, tj. o měsíc dříve, než bylo 
v plánu.  

I na základě tohoto dosaženého 
milníku věřím, že i nadále uspějeme. 
Není a nebude to vůbec jednoduché. 
Společně jsme zvládli spoustu věcí, 
zvládneme i tuto výzvu. 

Jarek Drahoš
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Kateřina Misiarzová

Na kafíčko 
s majitelem 

V průběhu srpna proběhly první neformální setkání zaměst-
nanců s majitelem naší ti skárny, Jaroslavem Drahošem. Na 
první, tzv. pilotní „ka� čko“, zavítal na oddělení expedice a na 
knihárnu do FINIDRu B.

Diskuse u dobré kávy a občerstvení se nesla v příjemné 
atmosféře. Tato neformální setkání umožňují zaměstnancům 
položit majiteli jakýkoliv dotaz, podnět či připomínku. Kromě 
nosného tématu strategie fi rmy se řešily také oblasti  provoz-
ní, mimopracovní i záležitosti  týkající se atmosféry. Spousta 
otázek přišla předem, a tak se na ně mohl pan Drahoš nále-
žitě připravit. Došlo také na dotazy přímo na místě či tzv. „na 
tělo“. Ze setkání následně vzešly zajímavé oblasti  a podněty. 
Ty se podařilo ve velmi krátké době vyřešit. Po týdnu se pan 
Drahoš opět potkal s vedoucími těchto oddělení a informoval 
je o dalším postupu a řešení klíčových otázek a návrhů. 

A na jaké dotazy pan majitel například odpovídal?

Co vás přivedlo k rozhodnutí sázet za každou zakázku 
stromy v Beskydech? Jaká byla vaše cesta k této � loso� i 
FINIDRu?  
Jsem přesvědčen, že vyrábět udržitelně, být v souladu 
s životním prostředím a hledat cesty, jak se neustále v této 
oblasti  zlepšovat, má smysl. Poslední nakoupené ti skové 
stroje jsou CO2 neutral, kdy veškeré emise, které vznikly při 
výrobě těchto strojů, byly kompenzovány v rámci ofsetových 
programů. Za tyto nemalé peníze se na předem defi nova-
ných místech vysazují stromy. Přiznám se ale, že tento model 
pro nás nebyl příliš uchopitelný, protože z peněz, které 
vznikly v rámci tohoto ofsetového programu, byly vysázeny 
stromy někde v Bolívii. Bylo to pro nás velmi neuchopitel-
né, a proto jsme se rozhodli vytvořit vlastní program, který 
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z ti skárnyz ti skárny

podpoří výsadbu stromů přímo v našem regionu, kde žijeme. 
Zavázali jsme se, že vysadíme jeden strom za každou zakázku, 
která odejde z naší ti skárny. Pod vedením odborné neziskové 
organizace, která nám pomáhá s výběrem vhodného místa 
a typu sazenic, jsme navíc schopni se na vlastní oči přesvěd-
čit, jak se nám v jednotlivých výsadbách daří. Od roku 2021 
jsme Beskydy obohati li o více než 31 ti síc nových stromů. Na 
poslední výsadbě jsme se dokonce dozvěděli, že díky zalesňo-
vání do našich lesů vráti l tetřev lesní. I tyto poziti vní příběhy 
dokazují, že to, co děláme, má opravdu smysl. Těším se, že 
i tento podzim budeme ve výsadbě nadále pokračovat. 

Slyšeli jsme, že na konci roku nebude � remní večírek. 
Můžete nám k tomu říct bližší informace?
Dvě desítky let probíhal vánoční večírek vždy těsně před 
Vánoci, ale jak už to v tomto období bývá, pro většinu z nás 
je to doba velmi náročná a hekti cká, kdy zároveň toužíme po 
zaslouženém odpočinku po vánočním trhu. Z tohoto důvodu 
jsme se rozhodli fi remní večírky přesunout na březen. Po 
tom, co přišel covid, však nastalo období, kdy jsme nemoh-
li dělat akce vůbec. Jen co se ale restrikce v rámci covidu 
uvolnily, využili jsme první příležitosti  a rozhodli jsme se opět 
výjimečně uspořádat večírek před Vánoci. A kdy bude náš 
příští  fi remní večírek? Za normálních okolností  by byl klasicky 
v březnu 2024. Vzhledem k tomu, že v tomto roce slavíme také 
30. jubileum od založení naší ti skárny, rozhodli jsme se večírek 
posunout na červen 2024 a spojit jej s touto významnou 
oslavou.

Jak dlouho budeme ve FINIDRu B? Počítá se s výstavbou 
nové haly? 
Přestože historická budova Prochaskovy ti skárny je stará více 
jak 200 let a logisti ka zde není zdaleka ideální, podařilo se nám 
společně nastavit procesy tak, abychom byli schopni efekti vně 
vyrábět i v dnešní době. Velmi si vážím přístupu Finidráků jak 
ve FINIDRu „A“ tak v „B“ a věřím, že budeme nadále i v příš-
tí ch letech v těchto prostorách vyrábět. Co se týče stavby 
nové haly, v současné době pracujeme na získání stavebního 
povolení. Dnešní nejistá doba však nepřeje tomu, aby tak 
velké investi ce byly realizovány nyní. Potřebujeme především 
investovat s minimálním rizikem. Proto nyní předpokládáme, 
že v prostorách FINIDRu „B“ budeme vyrábět minimálně 
dalších pět let.

A jak toto neformální setkání hodnotí samotní za-
městnanci?

Tým expedice: 
„Vážíme si času, který nám pan Drahoš věnoval. Není to vů-
bec běžné ve všech fi rmách a ne každý má to štěstí  sednout 
si s majitelem fi rmy (během pracovní doby a s bohatým 
občerstvením) a otevřeně diskutovat o problémech svého 
pracoviště či oddělení.“

„Cíti li jsme se příjemně a uvolněně. Otevřená příjemná atmo-
sféra, dobře naladěný majitel. Posezení bylo vytvořeno tak, 
abychom se cíti li příjemně, a navíc na svém pracovišti . Kdyby 
to bylo někde v zasedačce, tak to všichni berou jako pracovní 
záležitost (méně osobní).“

„Pro mě bylo nejpřínosnější téma Strategie. Ze setkání jsme 
si nejvíce odnesli informace pana Drahoše na téma dlouho-
dobé strategie FINIDRu.“

„Bylo to přínosné a vedené v pohodové atmosféře, kdy se člo-
věk mohl pana majitele zeptat na cokoliv, i na osobní věci.“

Tým knihárny, FINIDR B:
„Posezení u kávičky bylo moc fajn. Jak místo, tak způsob 
sezení na paletách, občerstveni, dobrá atmosféra. Velmi nás 
potěšila věta, že každý z nás je pro fi rmu důležitý - těší nás, že 
nás vidíte a berete jako spolupracovníky.“

„Setkání „Na kafí čko“ se mi velmi líbilo. Chtěla bych, aby 
takových setkání bylo více."  

„Chtěla jsem poděkovat za možnost společného setkání při 
kávě. Věřím, že až bude takových schůzek více, zaměstnanci 
budou ve společném rozhovoru odvážnější. Bylo to pro nás 
všechny nové, ale ve velmi poziti vním slova smyslu.“
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A my zase moc děkujeme za vaše nápady 
a otevřenost a těšíme se na setkání na dalším 
oddělení.

PROČ „Na kafíčko“?

PROTOŽE…
 se stále rozrůstáme a z malé ti skárny s 19 zaměstnanci,
 jsme se stali jednou z největších ti skáren v Evropě
 s mezinárodním přesahem a s více jak 600 Finidráky. 

 chci i přes naši velikost stále zachovat atmosféru rodinné
 fi rmy. Dříve jsem opravdu znal každého zaměstnance,
 nyní je to téměř nemožné. 

 při dobrém kafe a neformální atmosféře se lépe diskutuje
 a padají při něm zajímavé nápady.

 zajímají mě vaše názory a podněty. 

 chci, ať máte informace přímo ze zdroje.

 jsme otevřená společnost a o problémech, které nás pálí
 potřebujeme společně a otevřeně diskutovat.

 nechci, aby se důležité věci neřešily a případné problémy
 zakrývaly.  

 chci osobně odpovídat na vaše dotazy či otázky spojené
 s naší strategií a hledat možnosti , jak do ní osobně zapojit
 každého z vás. 

 s vámi chci sdílet své myšlenky, klíčové novinky či vysvětlit
 kroky, které ve FINIDRu děláme a plánujeme.
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Text: Maryla Adamčíková, Iva Kuśnierzová  | Foto: Lukáš Duspivarozhovor
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Na pohodu
na rybách i ve FINIDRu „B“

rozhovor
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V dnešním rozhovoru 
představujeme Ivu 
Kuśnierzovou, která ve 
FINIDRu pracuje pět 
let na baličce. Pokud 
chcete tip od vyučené 
barmanky na podzimní 
drink pro sychravé 
večery, dočtěte určitě až 
do konce.



v létě z Moravy a zamrazíme je. Chuťově jsou toti ž kapři 
z Moravy mnohem lepší, prostě jiní. Na talíři bych si také 
jednou dala šti ku, ale tu se mi zatí m nepodařilo chyti t. 

Berete na ryby s sebou i vnuky?
Ano, jednou se mnou byli, ale chvíli, umí být sice pěkně 
poti chu, ale nevydrží tam dlouho. Ještě jim chybí 
trpělivost.

Jaké jsou vaše další záliby?
Když mám čas a nevěnuji se vnukům, tak se ráda projedu 
na kole nebo si zacvičím. Kdysi jsem cvičila aerobic, ale 
teď už nemám tolik času. Občas zajdu na hory, nejraději 
k nám do Beskyd. Můj poslední výšlap byl na Kamenitý 
a Slavíč. Jsem z Karviné, a tak do Beskyd to mám nejblíž.

Paní Ivo, ve FINIDRu pracujete 5 let, nastoupila jste 
jako strojník ve výrobě na baličku. Jak vypadá vaše 
práce?
Nejdřív si musím seřídit stroj podle typu balení. Někdy 
se balí knihy po jednom kuse, po dvou, pěti , dvaceti , 
zkrátka podle přání zákazníka. To vyčtu z PC u stroje. 
Knihy jedou po pásu, projedou baličkou, kde se zabalí do 
fólie a vyjedou na konci stroje. Já je odebírám a ukládám 
na paletu. Celou paletu ale nebalím, to už se dělá na 
expedici. Práce na baličce je náročná, ale baví mě. O tom 
vypovídá i fakt, že jsem na jednom pracovišti  celých pět 
let od svého nástupu. Také mám skvělou kolegyni, se 
kterou si rozumím. Přestože je tady krátce, tak svou práci 
už umí, je pracovitá a za to jsem moc ráda.

V současné době pracujete ve FINIRu „B“, ale máte 
zkušenost i s prací na stroji v budově „A“, ty stroje 
jsou stejné?
Ve FINIDRu „A“ jsem pracovala tři roky a už druhým 
rokem jsem u řeky. Ano, stroje jsou stejné, ale na 
současném pracovišti  je balička trochu starší, tak si říkám, 
že je jako já, a proto mi vyhovuje. Stroje v „B“ jsou starší, 
ale mě se lépe ovládají.

Vy už můžete srovnávat obě pracoviště, jak to vidíte?
Je to jiné. U nás je budova sice starší, ale za to vzdušná, 
dají se v ní otevřít okna, je tam méně strojů i lidí. V „A“ je 
to na mě moc velké, moc moderní, moc lidí, moc strojů, 
prostě všeho. I mezi námi je to tam jiné, takové rodinné, 
všichni si poradíme a vyjdeme si vstříc. Je to i zásluhou 
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rozhovor

Období dovolených je už za námi, ale přece jen, 
pojďme ještě zavzpomínat na léto. Kde jste trávila 
dovolenou vy?
Letos jsem byla na jižní Moravě, kde jsem chytala ryby 
a poznávala okolí na kole. To mě baví. Rybařila jsem 
hlavně kolem Pálavy, konkrétně v Mušově. Na jižní 
Moravu obvykle lidé jezdívají za vínečkem, ale já dávám 
přednost slivovici. Na kole, což je má oblíbená akti vita, 
jsem jezdila po cyklostezkách mezi vinicemi, navští vila 
Pasohlávky i historický Mikulov.

Mimo jižní Moravu podnikám kratší výlety na hrady 
nebo do známých měst. Zajímavostí  možná bude, že 
s sebou beru detektor kovů, se kterým po žních na 
polích nacházím různé předměty. 

Ještě jsem si užila pobyt v Horní Lomné se svými vnuky. 
Klukům jsou čtyři a sedm a jsou úžasní. Chodili jsme 
spolu na borůvky a sbírat hřiby. V říjnu mě pak čeká 
další dovolená, kdy jedeme na Macochu. Těším se nejen 
na známou propast, ale i na další zajímavá místa v okolí, 
která chceme projet na kolech. A toto vše podnikám se 
svým přítelem, který to všechno připravuje a za to mu 
děkuji.

Jak dlouho chytáte ryby?
Asi tři roky, ale jen rekreačně, kdy hodím návnadu do 
vody a čekám, jestli nějaká zabere. U toho si ráda čtu. 
To je celé mé chytání. Na pohodu.

Jaký byl váš nej úlovek?
Nic závratného, byl to 60cm kapr. Toho jsem chytla 
letos také na jižní Moravě, kousek od Kyjova.  Ryby pak 
většinou pouští m. Jak říkám, na pohodu. Mé nejlepší 
úlovky jsou na kukuřici z plechovky. Chytla jsem i úhoře, 
taky na Pálavě, pro mě je to ale škaredá ryba, had, který 
se při vylovení tak divně kroutí . 

Někdo chytá ryby, ale nemá je rád na talíři, jak je to 
u vás?
Kapra jím nejen o Vánocích, ale i když ho chytí m 
a zrovna ho nepustí m. Umím ho připravit, tj. zabít, 
vykuchat, většinou ho pak smažím. Na přání rodiny 
nebo známých chodím častěji na ryby na podzim, aby 
všichni měli dostatek kaprů na Vánoce. Jezdíme kvůli 
tomu i na Těrlickou přehradu nebo vozíme kapry už 

Marti na Raiskuba, dispečera výroby, který s námi 
spolupracuje. Jsme za něho všichni rádi. Dá se s ním 
vyjít, poradí, pomůže, každému, kdo za ním zajde. Vše 
v pohodě vyřeší. Celkově jsme spokojeni s vedením, tj. 
i s mistry, Aniou Moskalou a Jarkem Andrýskem. Hodně 
lidí by zase do staré haly nešlo, jsou v „áčku“ rádi, mají 
rádi ruch, spoustu lidí kolem, moderní stroje, a zářivky… 
ty já nemusím.

Co jste dělala než jste nastoupila do FINIDRu?
Pracovala jsem patnáct let jako prodavačka ve večerce 
a předtí m jako barmanka. To jsem také vystudovala. 
Nikdy jsem neměla tušení, že budu pracovat v ti skárně. 
Neměla jsem představu, jak se knihy vyrábějí, co všechno 
se musí udělat, aby taková kniha vznikla. Když se mi do 
ruky dostane nějaká dobrá knížka, tak si ji ráda přečtu, 
třeba u těch ryb, ale nemám vyhraněný žánr.

Letní drinky už jsou za námi, ale mohla byste našim 
čtenářům, coby bývalá barmanka, poradit nějaký 
podzimní drink? Bude ze slivovice?
To je dávno, teď se spíše inspiruji od bývalých kolegyň. 
Kromě klasických svařáků, grogů a čajů s rumem tady 
mám pár ti pů, které si můžeme připravit na chladné 
podzimní večery:

Horká hruška 
4 cl hruškovice (50%) a 16 cl hruškového džusu – to 
smícháme, svaříme a nápoj je hotový – skvěle zahřeje 

Hot Love 
8 cl ginu, 2 cl broskvového likéru, 1 cl citronové šťávy, 
10 cl brusinkového džusu – v kastrůlku zahřejte
pod 100 °C

Hot Apple 
5 cl fernetu, 20 cl horkého jablečného džusu, plátek 
citronu a limety, celý hřebíček a skořice – smíchejte džus 
s fernetem, zahřejte a nalijte do skleničky s citronem 
a limetkou

Ať chutná! K drinku přeji všem pohodový podzim 
a ti skárně, ať má spoustu zakázek.

Děkuji za rozhovor.

Iva Kuśnierzová
znamení: Ští r

Co nejvíc oceňuji u spolupracovníků
když jsou upřímní a na rovinu řeknou,
co mají na srdci

Top věc na FINIDRu „B“  
okna, která se dají otevřít

Bez čeho se na rybách neobejdu 
no samozřejmě bez udice a podběráku 

Můj nejzajímavější cyklovýlet byl 
po vinařské cyklostezce kolem Nových
Mlýnů

Jaká jsem babička
asi jako každá jiná - ráda své vnuky
rozmazluji, povídám si s nimi a mazlím 

3 / 2 0 2 3
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z tiskárnyz tiskárny Jaroslav Drahoš, Kateřina Misiarzová

FINIDR 2021–2023 Příběh růstu, inovace 
a společenské odpovědnosti 
Jsou tu poslední 3 roky před našim velkým výročím. Toto období bylo v mnoha 
ohledech velmi výjimečné a nesmírně náročné. Bylo plné neočekávaných 
událostí i výzev… A co vše se nám podařilo zvládnout? Posuďte sami…

FINIDR se stal novým vlastníkem objektu 
bývalé Těšínské tiskárny
Na konci roku 2020 se tehdejší vedení Těšínské tiskárny 
rozhodlo, že ukončí svou polygrafickou činnost. 

Prostory bývalé Těšínské tiskárny jsou staré přes 200 let 
a Prochaskova tiskárna v době své nejvyšší slávy tiskla také 
pro císařský dvůr. Přesto, za 27 let, kdy Těšínská tiskár-
na a FINIDR působily a pohybovaly se na stejném trhu 
a v mnoha oblastech úspěšně spolupracovaly, se FINIDR 
stal postupem času výrazně větší.

Po rozhodnutí o ukončení činnosti Těšínské tiskárny, byl 
jejími zástupci FINIDR osloven, zdali se pokusí společně na-
jít cestu, jak zachovat alespoň část z této těšínské tradice. 
Jednání vyústilo v postupné dohody o převzetí některých 
klíčových pracovníků, odkupu strojů a následně pak v do-
hodu o koupi nemovitosti tiskárny. V průběhu 2. čtvrtletí 
2021 se tak v této historické budově opět postupně oživila 
výroba knih. 

Podnikatelem 
roku v Moravskoslezském 

kraji se stává Jaroslav Drahoš

Tato soutěž, organizovaná prestižní společností 
Ernst & Young, má celosvětově dlouholetou tradici. 

Nezávislá porota ocenila u Jaroslava Drahoše jeho velké 
úsilí o udržitelné podnikání.

A jak Jaroslav Drahoš hodnotí získané ocenění: 
 „27 let důvěřuji knihám. Investice do nejmodernějších 

technologií, které jsou nesmírně drahé, se nám 
vyplácí. Vítězství si velmi vážím. Nečekal jsem, že by 

výroba knih mohla získat toto ocenění. Výroba 
s odpovědností za lidi, termíny, kvalitu je 
náročná a toto ocenění patří především 

všem mým spolupracovníkům.“

Nová hala

Rok 2021 byl rokem investičním. 
Kromě investice, týkající se pořízení 

budovy a některých strojů bývalé Těšínské 
tiskárny, bylo rozhodnuto o přístavbě další 
části haly na ul. Lípová. Rozšíření plochy 
o velikosti 2500 m2 nám poskytlo důležitý 

a nezbytný výrobní prostor.

Nová hala s označením D má i několik 
důmyslných ekologických vychytávek, 

jako je např. zásobník na dešťovou vodu, 
kterou používáme na splachování 

toalet.

Fotovoltaika

Další etapou v rámci 
udržitelnosti se stává pořízení 
a instalace vlastní fotovoltaické 
elektrárny na střeše výrobní 
haly. Tímto dalším krokem se 
tak, především v době s prudce 
rostoucími energiemi, stáváme 

více soběstačnými.

2021

F i n i d ra k

Bohužel, rok 2021 byl opět poznamenán dalšími vlnami 
pandemie COVID -19. S odstupem času se nám to může 
zdát jako sci-fi, ale tehdy nám do smíchu opravdu vůbec ne-
bylo. Tuto situaci jsme brali velmi vážně a každodenně jsme 
prováděli kroky a opatření pro zvládnutí pandemie. Krizový 
štáb se scházel v pravidelných týdenních intervalech, rychle 
reagoval na časté vládní změny v pandemických nařízeních 
a systematicky řešil situaci pandemie. Nastavený vysoký 
standard bezpečnosti a včasně nastavených preventivních 
protipandemických opatření se nám vyplatil a pomohl nám 
ve vytvoření bezpečného prostředí pro naše dodavatele, 
zákazníky, a především pro naše zaměstnance. Úspěšně 
jsme tak zvládli všechny vlny nákazy.

FINIDR byl vždy postaven na lidech a na týmu, který táhl 
za jeden provaz. Nezapomínáme proto také na naše 
kolegy – bývalé zaměstnance, kteří byli a stále jsou sou-
částí našeho týmu, ale díky dosaženému věku odešli na 
zasloužený odpočinek do důchodu. Pravidelně je nejen 
zveme na naše firemní akce, organizujeme pro ně také 
speciální setkání tzv. Klubu Velkých Srdcařů FINIDRu 
a jsme velice rádi, že tato setkání se těší tak velkému zá-
jmu. I samotní Srdcaři nám potvrzují, že akce, na které 
je pravidelně zveme, si náležitě užívají. Oceňují, že jejich 
tiskárna FINIDR, a potažmo i osobně pan Drahoš, který 
si vždy udělá čas a osobně je přivítá, na ně nezapomíná 
ani v penzi.

„Chtěl bych všem poděkovat za obrovskou snahu 
hledat řešení na problémy, které nám přinášely post-
covidové syndromy. Především děkuji skvělému týmu 
Finidráků, kteří potvrdili, že i v této nelehké době jsou 
schopni táhnout za jeden provaz, hledat společné řeše-
ní, jsou schopni uspět a vítězit!“

Jaroslav Drahoš

Vyrobili jsme 
400 milionů knih

Tiskárně FINIDR se podařilo dosáhnout dalšího 
významného milníku, kdy 12. dubna 2022 vytiskla ve 
své výrobě v Českém Těšíně již 400. miliontou knihu.

Speciální publikací se stal titul „Ako vzniká sliepka“ 
autorů Milana Lasici a Júlia Satinského. Knihu vydalo 

nakladatelství Slovart. 

Všichni zaměstnanci se sešli v prostorách výroby, 
kde při slavnostním projevu majitel tiskárny Jaroslav Drahoš 

zmapoval její vývoj v průběhu let a poděkoval všem 
přítomným, kteří mají na tom, že tiskárna dosáhla tak 

významného výsledku, nezpochybnitelný podíl.

Dosažení tak vysokého čísla dokazuje, že tiskárna 
FINIDR i v této nelehké době vykazuje skvělé 

výsledky a trvale patří k významným 
zaměstnavatelům v regionu.

Výsadba stromů 
Udržitelný rozvoj a společenská 

odpovědnost jsou pro naši tiskárnu 
stále prioritní témata. Každým rokem svými 
aktivitami kompenzujeme dopad na životní 

prostředí.
V roce 2021 jsme přišli s novým závazkem, že za 

každou realizovanou zakázku vysadíme jeden nový 
strom v Beskydech pod garancí vybrané neziskové 
organizace. Díky této aktivitě přispíváme k obnově 
lesů v naší lokalitě a vysazujeme do monokultur 
původní druhy, které v aktuální skladbě chybí. 

Věříme, že právě tyto kroky, zajistí 
lepší a zelenější budoucnost 

nám všem.

Firemní večírek

Po dvou letech, kdy svět  
i Českou republiku zasáhla 

pandemie covid-19, se tak opět 
pomalu dostáváme do normálu 
a pořádáme firermní večírek 
pro naše zaměstnance, jako 
poděkování  za celoroční 

práci. 

2022

2023
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V oblasti společenské odpovědnosti (CSR) 
byla naše tiskárna již po páté auditována 
auditorskou společností EcoVadis. Po páté 
v řadě se nám podařilo obhájit stříbrné 
ocenění.

Certifi kace EcoVadis
Lenka Ďurišová, Markéta Kubičková

Itento výsledek nám ukazuje, že se FINIDR snaží neustále 
podnikat kroky v oblasti  CSR, konkrétně pak ve věcech 

životního prostředí, dodržování lidských práv, eti ky – 
spravedlivých obchodník prakti k a udržitelného rozvoje.

Na základě těchto výsledků náleží naší ti skárně přední 
umístění mezi dalšími společnostmi z oboru polygrafi e.

Naším cílem je i nadále se zlepšovat a rozvíjet akti vity ve 
všech zmíněných oblastech CSR.

Máme za sebou další kontrolní certifi kační audit, který 
byl zaměřen na systémy managementu kvality a životního 
prostředí. Audit proběhl na obou pracovištích FINIDRu 
A a zároveň FINIDRu B, který je do programu auditů zařazen 
teprve od loňského roku.

Certifi kace ISO 9001
a ISO 14001

Abychom obstáli nejen při auditu, ale i v očích klientů 
a dokázali, že děláme naši práci dobře, efekti vně a v souladu 

s požadavky mezinárodních norem, musíme brát naše nastavená 
pravidla jako ruti nu a standard. Pro udržení tohoto standardu 
byly obě pracoviště v rámci celého roku monitorovány a na 
vybraných místech se prováděly interní kontroly. Postupně se 
odstraňovaly případné nedostatky nebo zaváděly drobné změny. 
Audit tak proběhl i díky tomu bez záznamu neshody.

Auditor poziti vně hodnoti l nastavený systém 
zpracování zakázky od jejího zadání až po samotné 
zpracování ve výrobě, a také ocenil poziti vní 
přístup zaměstnanců během auditu. Tímto všem 
děkuji za přípravu a věřím, že tento standard 
udržíme i nadále.

z ti skárny
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Audit k plánu
řízení uhlíkové stopy

Dagmar Kempná

Již po sedmé proběhlo setkání zástupců naší fi rmy a společnosti Preferred by 
Nature při auditu naši fi remní a produktové uhlíkové stopy. Během schůzky byly 
prezentovány nejen výsledky uhlíkové stopy za rok 2022, ale také plány pro její 
snižování do příštích období.

Ze strany auditorů byla ověřována správnost vstupních 
dat pro výpočet, metodika a samotný výpočet uhlíkové 

stopy. Museli jsme prokázat, kterými konkrétními kroky 
jsme dosáhli výsledku snížení a společně jsme projednali, 
jaké akce chce FINIDR do budoucna podniknout, aby pomo-
hl snížit dopad skleníkových plynů na životní prostředí.

A jak tedy FINIDR obstál?
Při celé loňské výrobě jsme vyprodukovali 19 789 tun CO2. 
Při srovnání s rokem 2015 a přepočtem na jednu tunu knih 
jsme se zlepšili o 59,1 %, tzn. že jsme uhlíkovou stopu snížili 

o 40,9 %. To je skvělý výsledek! Mezi zásadní kroky, které 
nám pomáhají docílit tohoto úspěchu, se stále řadí nákup 
100 % energie z obnovitelných zdrojů. Pomáhají nám v tom 
ale i další akce jako lepší sdružování zakázek na kamiony 
při expedici, nákup elektromobilů nebo třeba ekologická 
likvidace elektroodpadu.

V současné době se celosvětově klade velký důraz na 
enviromentální politi ku. FINIDR umí i díky sledování své 
uhlíkové stopy jasně a otevřeně komunikovat své závazky 
vůči planetě Zemi.
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Chceme, aby si všichni naši zaměstnanci mohli přečíst bez zbytečných 
složitostí  veškeré články, které jsou ve zpravodaji.

Proto přichází Finidrak také v polském a anglickém překladu. Máte tak 
možnost přečíst si zpravodaj online nejen v české, ale i v polské a anglické 
mutaci, a to v kompletním znění.

A kde jazykové verze 
Finidraku najdete? 
Pohodlně pod tí mto QR kódem. 
Stačí jen naskenovat!

Chcemy, aby wszyscy nasi pracownicy mogli bez zbędnych komplikacji 
przeczytać wszystkie artykuły w czasopismu. 

Dlatego Finidrak pojawia się również w polskim i angielskim tłumaczeniu. 
Dzięki temu masz możliwość przeczytać czasopismo online nie tylko po 
czesku, ale także w całości po polsku i po angielsku. 

A gdzie można znaleźć
wersje językowe Finidraka?  
Wygodnie pod tym kodem QR.
Wystarczy zeskanować!

We want our employees to be able to read all the arti cles without any 
diffi  culti es.

Therefore FINIDRAK is going to be published also in Polish and English 
translati on. You will have possibility to read it not only in Czech, but also 
in Polish and English version, in a complete wording. 

Where can the language 
versions of the magazine be 
found? 
In order to do so, you may use this 
QR code. Just scan them!

 Finidrak
celý v polském a anglickém kabátě!

 Finidrak teraz
także w polskiej i angielskiej szacie!

 Finidrak magazine
is now accessible entirely in Polish
and English coat!

 Finidrak

 Finidrak teraz

 Finidrak magazine
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Miroslava Kupková

Praxe studentů ve FINIDRu je významným 
prvkem vzdělávacího procesu, který 
studentům umožňuje nabýt cenné 
zkušenosti a dovednosti před vstupem na 
pracovní trh. Pro naši fi rmu zase představuje 
příležitost vybrat si potenciální talentované 
zaměstnance, kteří se připojí do našeho 
týmu Finidráků. 

Dosud jsme v rámci studentských praxí spolupraco-
vali především s Albrechtovou střední školou – obor 

ti skař a obor polygrafi e. Pro letošní školní rok jsme se 
rozhodli rozšířit spolupráci o praxi studentů oboru elek-
tromechanik. Chtěli bychom, aby stávající prakti kanti  
tohoto oboru, stejně jako ti skaři, do budoucna rozšířili 
řady našich zaměstnanců, zároveň očekáváme snížení 
nákladů spojených s náborem uchazečů na pozici elekt-
romechanik.

Péči o tyto studenty bude zastřešovat mistr údržby – elektro. 
Jako zkušený odborník v oboru jim poskytne potřebnou pod-
poru pro získání prakti ckých zkušeností , znalosti  procesů, stro-
jů a také studentům pomůže s orientací v pracovním prostředí.

Pravidla praxe budou nastavena stejně jako u oboru ti skař. 
Pevně věříme, že praxe elektromechaniků bude stejně úspěš-
ná jako u ti skařů. Předem děkujeme za vstřícnost při práci se 
studenty.

FINIFINI-MIKUMIKU-ŠOUŠOU
Zveme vás na tradiční odpolední čertovské

dovádění a Mikulášskou nadílku.

KDY:KDY: v pátek, 1. 12. 20231. 12. 2023 od 16:00 hod.

KDE:KDE: Kulturní dům Chotěbuz

Těšíme se na vás i vaše nejmenší!

Odborný výcvik
elektrikářů
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„Lenka mě v době mé nepřítomnosti 
skvěle zastoupí. Můžu se na ni 
spolehnout a nemyslet o dovolené 
na práci.“

Katka

Dominik

„Alena mi na 1:1 vždy dává skvěle 
popsanou zpětnou vazbu, díky které 
se mohu jako vedoucí týmu poučit 
a zlepšovat.“

Lenka

Alena

„U Katky si cením kvalitního 
zástupu v době mé nepřítomnosti, 
kdy i po mém návratu dodělá již 
rozpracované úkoly.“

„V případě problému dokáže 
Dominik často přesvědčit klienta 
o nejschůdnějším řešení, které je pro 
� rmu i zákazníka nejefektivnější.“

JEDNÁM S LIDMI TAK,
JAK BYCH CHTĚL/A,
ABY ONI JEDNALI SE MNOU

 jednám férově

 jednám tak, abych se mohl/a
 podívat druhému do očí

 vžívám se do pocitů druhého

 myslím na druhého v řadě

HLEDÁM
NEJLEPŠÍ ŘEŠENÍ
PRO FIRMU

 eliminuji plýtvání

 snižuji náklady

 zaměřuji se na kvalitu

PŘEBÍRÁM ZODPOVĚDNOST

 vím, co se ode mě očekává

 vím, co mám dělat

 dělám to správně

 dotahuji věci do konce

 chovám se, jako bych byl/a majitel

PRACUJI NA SOBĚ

 začínám u sebe

 zlepšuji se

 každý den se naučím
 něco nového

 učím se dávat a přijímat
 zpětnou vazbu

Firemní hodnoty v praxi

z ti skárny
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Sylwia Fajkier

Jak ji neznáme

Sylwia Fajkier

o nás
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o nás/

Justyna Malik
strojník ve výrobě, skládačka

Na początku mojej pracy pozytywnie zaskoczyła mnie 
przyjazna atmosfera i życzliwe podejście personelu. 

Pomimo, iż pracuję tutaj dopiero trzy miesiące uważam, że 
będzie mi się dobrze pracować. Pracownicy w firmie są bardzo 
mili i uprzejmi, zawsze służą pomocą, co jest dla mnie bardzo 
ważne. Myślę, że dalsze lata pracy w FINIDRze będą przynosić 
mi satysfakcję, a atmosfera będzie dalej taka przyjazna, jak 
dotychczas. 

Na začátku mé práce mě pozitivně překvapila přátelská 
atmosféra a vstřícný přístup kolegů. I když ve FINIDRu 

pracuji teprve tři měsíce, už teď vím, že se mi zde bude 
pracovat dobře. Ostatní zaměstnanci jsou velmi milí, zdvořilí 
a vždy ochotní, což je pro mě velmi důležité. Myslím, že další 
roky práce ve FINIDRu mi přinesou spokojenost a atmosféra 
bude i nadále stejně přátelská jako dosud.

Po trzech miesiącach pracy w firmie mogę śmiało 
stwierdzić, że jestem bardzo zadowolona z mojego 

doświadczenia tutaj. Atmosfera w zespole jest przyjazna 
i wspierająca, a współpracownicy zawsze chętni do pomocy.

Doceniam również podejście firmy do rozwoju 
pracowników. Praca w tej firmie przynosi mi wiele 
satysfakcji, a ja jestem podekscytowana, co przyniesie 
przyszłość. Widzę potencjał do dalszego rozwoju i mam 
nadzieję, że współpraca będzie się rozwijała w pozytywnym 
kierunku.

Po třech měsících práce mohu s jistotou říct, že jsem 
zde velmi spokojena. Atmosféra v týmu je přátelská 

a spolupracovníci jsou vždy ochotni pomoci.

Oceňuji také přístup společnosti k rozvoji zaměstnanců. 
Práce pro tuto společnost mi přináší velké uspokojení 
a těším se na to, co přinese budoucnost. Vidím zde prostor 
pro další rozvoj a doufám, že se spolupráce bude vyvíjet 
pozitivním směrem.

Dominika Malik
strojník ve výrobě, laminátor

Jak jste spokojeni
/

Mam na imię Sylwia. Mieszkam w Ochabach. Moja przy-
goda w Straży Pożarnej zaczęła się, gdy miałam 15 lat 

i wstąpiłam w szeregi MDP – Młodzieżowej Drużyny Pożarni-
czej.

Obecnie posiadam szkolenie podstawowe Strażak Ratownik 
Ochotniczej Straży Pożarnej i kurs pierwszej pomocy. Gdy 
zawyje alarm, ruszam razem z kompanami na ratunek lub 
pomoc. Najwięcej adrenaliny mam przy gaszeniu pożaru lub 
gdy pędzimy do wypadku.

Niesienie pomocy innym daje mi najwięcej satysfakcji. Bywają 
sytuacje mrożące dech w piersiach, ale ja jako strażak, daję 
z siebie wszystko.

Jmenuji se Sylwia. Bydlím v Ochabech. Moje dobrodruž-
ství u hasičů začalo, když mi bylo 15 let a připojila jsem se 

k MDP – Hasičskému týmu mládeže.

V současné době mám základní výcvik jako hasičský záchranář 
sboru dobrovolných hasičů a kurz první pomoci. Když zazní 
alarm, jdu se svými kolegy zachraňovat a pomáhat. Mé nej-
více adrenalinem nabité zkušenosti jsou hašení požáru nebo 
když spěcháme k nehodě.

Pomáhat druhým mi přináší největší uspokojení. Jsou situace, 
které člověka zamrazí, ale jako hasič ze sebe vydávám maxi-
mum.

S blížícím se 30. jubilejním výročím od založení naší tiskárny vyhlašujeme fotosoutěž, 
na téma: 

CO JSEM DĚLAL PŘED TŘICETI LETY
Své příspěvky zasílejte do 30. listopadu 2023 na adresu marylaadamcikova@finidr.cz, 
popř. osobně doručte v obálce se jménem na sekretariát. Vítěz se může těšit 
na fotoaparát Instax Mini!

Pravidla soutěže:
• zapojit se mohou všichni zaměstnanci naší tiskárny
• za osobu lze zaslat max 3 snímky
• fotografie s kontaktem a souhlasem s prezentací zasílejte 
     na email: marylaadamcikova@finidr.cz nebo osobně doručte na sekretariát

FOTOsoutěž
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o nás

Blahopřejeme k jubileu

Strom života 
FINIDRu...

Małgorzata Chmiel
dělník ve výrobě

Dana Pitáková
dělník úklidu

Narodili se

Adam
tatínek Tomáš Bělánek

Jiří Janošík
operátor CTP

K odchodu do důchodu

213 / 2 0 2 3

Miroslav Pelech, ostraha majetku
Boris Lobotka, tiskař
Zbigniew Jan Obracaj, manipulant ve výrobě
Václav Šrámek, dělník v údržbě
Lukáš Žvak, vstupní technolog
Iwona Róża Opioła, dělník ve výrobě
Lukáš Bielesz, operátor na CTP
Michaela Klimková, mezioperační kontrola
Sylwia Marta Król, strojník ve výrobě
Kateřina Kollarčíková, referent nákupu
Tereza Malinová, strojník ve výrobě
Mirosłav Obracaj, manipulant ve výrobě
Beata Anna Gierczak, dělník ve výrobě
Michal Misiarz, koordinátor TPM

Blahopřejeme k jubileu

Iveta Břinková, výstupní kontrolor                                  25 let
Jaroslav Balák, technik procesu                                        25 let
Ivana Dubielová, vedoucí plánování a CTP                      25 let
Dagmar Walachová, dělník ve výrobě                               20 let
Pavel Chylik, vedoucí prepress studia                                20 let
Marcela Kluzová, strojník ve výrobě                                  20 let
Lukáš Žvak, vstupní technolog                                            20 let
Tomáš Plucnar, koordinátor archové montáže 
a automatizace pro svázané komponenty                         20 let
Lukáš Bielesz, operátor na CTP                                           20 let
Nikola Ďuricová, strojník ve výrobě                                   15 let
Kamila Jendrulková, pracovník předtiskové kontroly      15 let
Naděžda Krawczuková, všeobecná účetní                         15 let
Eva Kycová, technik procesu                                                10 let
Jolanta Gletová, strojník ve výrobě                                    10 let
Jan Sabol, mechanik opravář a seřizovač strojů                5 let
Jan Szewieczek, plánovač výroby                                         5 let
Ludvík Toráč, manipulant ve výrobě                                    5 let

Jsou tady s námi

Rostislav Bajtek
technik procesu

Magdalena Aleksandra
Stoszek

strojník ve výrobě

Roman Rzyman
elektromechanik

Peter Nekoranec

Jana Ježová, referent kooperace
Jiří Beneš, elektromechanik
Jan Sabol, mechanik opravář a seřizovač strojů
Kinga Barbara Kisiała, strojník ve výrobě
Petr Koval, tiskař
Izabela Cziommer, referent zákaznického servisu
Michał Jan Wronka, strojník ve výrobě
Sabina Dorota Margieta, dělník ve výrobě
Petr Tokarčík, dělník v expedici
Dominik Moržol, týmový strojník ve výrobě
Ma. Camille Galit Villania, dělník ve výrobě
Kevin Kristian Adona Macatuno, strojník ve výrobě
Justyna Wanda Malik, strojník ve výrobě

Nikodem Łukasz
tatínek Łukasz 

Andrzej Stoszek

Krzysztof Waliczek
tiskař

Elżbieta Beata Trembos
strojník ve výrobě

Radek Kotas
dispečer skladu

Pavla Sztwiertniová
strojník ve výrobě

Lukáš Bielesz
operátor na CTP

Iveta Kovářová
strojník ve výrobě - lektor

Jana Davidová
vedoucí vstupní technologie 

a kooperace

David Klein
týmový strojník ve výrobě



22 F i n i d r a k

Nejhlubší 
a nejteplejší

Ten, kdo má chuť ti vidět na vlastní oči a ochutnat 
několik minerálních pramenů, ať se vydá do Teplic nad 

Bečvou.

Zvu vás k návštěvě Hranické propasti a Zbrašovských ara-
gonitových jeskyní. Tato zajímavá místa se nachází v ma-
lebném údolí řeky Bečvy a je to skvělý tip na jednodenní 
výlet. Začít můžete vstupem do jeskyně, která je od jara do 
podzimu otevřená každý den. Dýchne na vás trocha tajem-

na, když uvidíte, že 
některé chodby jes-
kyně jsou označeny 
„ZAMOŘENO PLY-
NEM“. Ale nebojte. 
Jeskyňáři mají vše 
pod kontrolou 
a hodinová prohlíd-
ka určitě stojí za 
to. Také vzhledem 
k tomu, že průměr-
ná teplota v jesky-
ních je 14 stupňů, 
vám zde určitě zima 
nebude.

Poté můžete krát-
kou procházkou po 

lázeňském parku 
dojít k rezervaci 
Hůrka a vystoupat 
k Hranické propas-
ti. Je to nejhlubší 
zatopená propast 
na světě s posled-
ním ověřeným úda-
jem 519,5 metrů 
(vědci odhadují, 

že hloubka může být 
i několik kilometrů).
Zážitek z návštěvy 
umocní hezké pro-
středí voňavého lesa 
a výhledů na lázeňské 
městečko. Hezký výlet 
si můžete zpestřit ob-
čerstvením z volně do-
stupných minerálních 
pramenů (celkem jsme 
narazili na 5 pramenů). 
Nejlepší z nich chutná 
jako vytuněná matonka 
(Janáčkův zdroj).

Víte, že nejhlubší propast světa je jen hodinu jízdy z Českého Těšína? 
A blízko této zajímavosti jsou nejteplejší jeskyně v celé České republice? 

Jiří Matuszektudy z nudy

Pečené jablko  
na konecKateřina Misiarzová

Ingredience (pro 1 osobu)

Potřebujeme:
• 1 větší jablko
• 1lžička třtinového cukru
• špetka mleté skořice
• 1 lžíce másla

Postup

1. Pomocí klasické škrabky nebo ostrého nožíku vydlabeme  
 z jablka jádřince (ze strany stopky), a tím vytvoříme otvor.  
 Musíme dávat pozor, abychom do jablka neudělali díru 
 z obou stran, jinak by všechny ingredience vytekly.

2. Jablko vložíme do zapékací mísy nebo, v případě menšího  
 počtu porcí, do malého kastrůlku.

3. Do středu jablka natlačíme postupně máslo, cukr   
 a skořici tak, aby byl celý vydlabaný otvor vyplněn těmito  
 ingrediencemi.

Tyto jednoduché, rychlé recepty dělám většinou v období dlouhých podzimních a zimních měsíců, vždy, 
když mě honí mlsná. Krásná vůně pečených jablek a skořice navodí příjemnou, mnohdy až vánoční 
atmosféru. Tato varianta zdravého mlsání navíc zasytí a skvěle chutná. Tak pojďme na to…

Ořechy ve slaném karamelu  
Další obdobou zdravějšího mlsání jsou ořechy v karamelu. Lze je 
jíst samostatně nebo přidat do různých salátů. Já osobně používám 
nejčastější ořechy vlašské, konkrétní druh ale nechávám na vás.

Ingredience

• 200 g ořechů
• 1 lžíce třtinového cukru
• 1 lžíce medu
• 50 g másla
• špetka mořské soli

Postup

V pánvi rozpustíme cukr s medem a máslem tak, aby nám vznikl karamel. Lehce ho 
osolíme a přidáme do něj ořechy. Ty pak v karamelu pečlivě obalíme a mícháme 
tak, aby se nic nespálilo. Celé to trvá cca 5 minut. Hotové ořechy přendáme na 
pečící papír a necháme vychladnout. 

Přeji dobrou chuť!

4. Dáme na 20 minut péct do trouby vyhřáté na 180 °C nebo  
 pečeme klasicky v kastrůlku pod pokličkou na mírném ohni.

5. Hotové jablko by mělo být měkčí, nemělo by se však  
 rozpadat.



Společnými silami 
jsme vysázeli

nových stromů
v Beskydech


